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    Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  20. 11. 2023 

Číslo:  0005/04/2023-00184 

 

 Vybavuje: 

 Miroslava Segedová 

 e-mail: miroslava.segedova@vucke.sk 

 telefón: 055/72 68 248 

 

 

ZÁPISNICA 

 

zo 7. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 14. 11. 2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie)  

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

4. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2024 – 2026 

5. Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 o určení 

výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach 

6. Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 o financovaní 

základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

7. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického kraja  

na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030) 

8. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na I. polrok 2024 

9. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 

10. Náboženský turizmus (bod č. 2 z Plánu úloh na II. polrok 2023) 

11. Návrhy, podnety a požiadavky 

12. Rôzne 

13. Záver 
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K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Podpredseda komisie Ing. Kokarda privítal prítomných členov komisie a otvoril 

7. rokovanie komisie. Z celkového počtu 13 členov komisie bolo prítomných 7 členov 

komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia bola uznášaniaschopná. Z rokovania komisie 

boli ospravedlnení: p. Štefan Laský, p. Dušan Havrila, p. Ján Urban    

Zo 7. rokovania komisie bol vyhotovený zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia 

zápisnice. Návrh programu rokovania komisie vrátane návrhu Plánu úloh komisie na I. polrok 

2024 bol členom komisie zaslaný e-mailom. Podpredseda komisie taktiež privítal  

Ing. Jozefa Hudáka, hlavného kontrolóra KSK, JUDr. Lenku Vargovú Jurkovú, riaditeľku 

organizácie Košice Región Turizmus, ako aj ostatných spracovateľov materiálov. K návrhu 

programu neboli žiadne doplnenia a pripomienky. 

 

Diskusia: bez diskusie 

 

Uznesenie č. 40/2023 

Komisia schvaľuje program 7. rokovania komisie ako celku.  

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní:  7 

Za:  7                                       Proti:  0                             Zdržali sa:  0 

Predsedajúci skonštatoval, že program 7. rokovania komisie bol schválený. 

 

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

  

Vyjadrenie: Tajomníčka komisie prítomných členov informovala: 

 Podaný návrh na ocenenie z úrovne mesta Košice na Cenu KSK – Ekumenické 

spoločenstvo cirkví na území mesta Košice. Nominácia je zaradená medzi návrhy na Cenu 

KSK. O udelení ocenenia rozhoduje Zastupiteľstvo na základe predchádzajúceho 

posúdenia všetkých došlých návrhov  na ocenenie a o na základe hlasovania Komisie 

zloženej z predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií Z KSK – v zmysle Zásad 

a postupu pre udeľovanie ocenení KSK. 

 Návrh člena komisie p. Mráza – počas Národného týždňa manželstva (týždeň v čase sv. 

Valentína, t. j. 14. 02.) možnosť voľných vstupov do múzeí a galérií v zriaďovateľskej 

pôsobnosti KSK pre manželské páry – v riešení. V súvislosti s touto témou pán Mráz 

doplnil informáciu, že bol z úrovne Gréckokatolíckej eparchie zaslaný aj oficiálny list  

na predsedu KSK s návrhom spolupráce.   

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia zobrala na vedomie informáciu o kontrole plnenia uznesení a požiadaviek 

z komisie.  

 

Uznesenie č. 41/2023  

Komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení a požiadaviek z komisie. 
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Hlasovanie č. 2 

Prítomní:  7 

Za:   7                                   Proti:  0                                Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 3: 

Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 
 

Vyjadrenie: Predsedajúci vyzval zástupcu odboru správy majetku, aby uviedol materiál.  

JUDr. Palková, vedúca odboru správy majetku prítomných informovala, že hlavným dôvodom 

vypracovania Dodatku č. 5 je skutočnosť, že KSK ako prijímateľ uzavrel marci 2022  

s Fondom na podporu športu SR ako poskytovateľom Zmluvu o príspevku na projekt podpory 

športu. Kde sa zaviazal zriadiť bezodplatné vecné bremeno spočívajúce v užívaní športovej 

infraštruktúry v prospech športového klubu, materskej školy, základnej školy, strednej školy 

alebo vysokej školy so sídlom v okrese, v ktorom sa projekt nachádza na účely organizácie 

športového podujatia alebo iného podujatia spojeného s pohybovou rekreačnou aktivitou. 

JUDr. Palková ďalej uviedla doplnenia a zmeny navrhované v Dodatku č. 5. 

Počas tohto bodu prišiel jeden člen komisie. 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

  

Uznesenie č. 42/2023  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK Dodatok č. 5 k Zásadám hospodárenia s majetkom 

KSK prerokovať a schváliť podľa  predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní:  8 

 

Za:   8                                    Proti:  0                               Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 4: 

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2024 - 2026 
 

Vyjadrenie: Predsedajúci komisie vyzval zástupcov odboru financií, aby uviedli materiál.  

Ing. Sokol a Ing. Lipovská odprezentovali materiál. Uviedli, že návrh rozpočtu je spracovaný 

v súlade s platnými právnymi predpismi, v súlade so Zásadami tvorby rozpočtu, rozpočtových 

opatrení a pravidiel rozpočtového hospodárenia KSK a v súlade s platnou ekonomickou 

klasifikáciou a je predkladaný v programovej štruktúre, ktorá predstavuje zámery a ciele KSK 

pre tri nasledujúce roky. Celkový návrh rozpočtu je vyrovnaný. Návrh bežného rozpočtu  

je prebytkový a návrh kapitálového rozpočtu je schodkový, pričom schodok kapitálového 

rozpočtu je vyrovnaný prebytkom bežného rozpočtu a úverovými zdrojmi v zmysle platných 

právnych predpisov. Ďalej informovala o prognózach MF SR, ako aj o najdôležitejších 

skutočnostiach a faktoroch, ktoré ovplyvnili návrh rozpočtu.   
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Diskusia:  V rámci diskusie vystúpili členovia komisie p. Smrčo, ktorý sa informoval 

o navrhovanej výške dotácií v rámci dotačného systému KSK a p. Sačko, ktorý mal otázku 

smerujúcu k odboru SO pre IROP, ktorý na základe rozhodnutia MIRRI k 31. 12. 2023 končí 

svoju činnosť. Všetky položené otázky v diskusii boli zodpovedané zástupcami odboru 

financií. 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 43/2023  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK Návrh rozpočtu KSK na roky 2024 - 2026 prerokovať 

a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní:  8 

 

Za:   8                                 Proti:   0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 5: 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 13/2016 

o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských 

zariadeniach 

  

Vyjadrenie: Predsedajúci vyzval zástupcu odboru školstva, aby uviedol materiál. Ing. Knutová 

informovala prítomných členov, že navrhované zmeny a doplnenia VZN zohľadňujú  

predovšetkým aktualizáciu minimálnej a maximálnej výšky mesačného/ročného príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov v jazykových školách a v školských internátoch a aktualizáciu 

finančného príspevku zákonných zástupcov žiakov na čiastočnú úhradu prevádzkových 

nákladov v školských stravovacích zariadeniach. 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 44/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 5  

Prítomní:  8 

Za:   8                                   Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 6:  

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 

o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie: Predsedajúci vyzval zástupcu odboru školstva, aby uviedol materiál. Ing. Knutová 

informovala, že zmena a doplnenie VZN nadväzuje na návrh rozpočtu na rok 2024, kde sa 

mení objem finančných prostriedkov. V rozpočtoch škôl a školských zariadení na rok 2024 

bola zohľadnená valorizácia platov od 1.9.2023. Priemerná suma na mzdy a prevádzku  

na žiaka, poslucháča, dieťa a na jedno jedlo v zariadení školského stravovania sa zmenila 

a uvádza ju nová príloha č. 1 navrhovaného VZN. 

  

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 45/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu návrh VZN prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní:  8 

Za:  8                                    Proti:  0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 7:  

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického kraja na roky 2023 – 

2027 (s výhľadom do roku 2030) 

 

Vyjadrenie: Predsedajúci vyzval zástupcov odboru regionálneho rozvoja, aby uviedli materiál.  

Mgr. Rosičová, PhD. uviedla, že predmetný materiál bol podrobnejšie prezentovaný na 

ostatnom rokovaní komisie, zároveň ešte doplnila ďalšie informácie. Do novembra ešte 

prebiehalo pripomienkové konanie. Vyhodnotenie pripomienok je zverejnené  na web stránke 

kraja. Momentálne ešte stále prebieha proces posudzovania vplyvov na životné prostredie 

a zdravie, z tohto dôvodu je materiál predkladaný s povinnosťou bezodkladne zohľadniť tieto 

výsledky  a zapracovať obsah záverečného stanoviska z posúdenia tohto strategického 

dokumentu. 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 46/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Program hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja Košického  kraja na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030) podľa 

predloženého návrhu. 
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Hlasovanie č. 7 

Prítomní:  8 

Za:   8                                  Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 8:  

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na I. polrok 2024 

 

Vyjadrenie: Tajomníčka komisie uviedla materiál. Prítomných informovala, že materiál 

predstavuje zameranie Úradu KSK a navrhnutie základných priorít, ktoré plánuje predložiť  

na jednotlivé zasadnutia zastupiteľstva v členení podľa jednotlivých oblastí na jednotlivé 

mesiace február, apríl a jún v roku 2024. Materiál sa dotýka rôznych oblastí, napríklad 

ekonomickej, sociálnej, zdravotnej, školskej, dopravnej, kultúrnej, projektovej a  investičnej, 

majetkovej oblasti, oblasti regionálneho rozvoja ako aj oblasti kontroly na úrovni útvaru 

hlavného kontrolóra, či volených funkcionárov. Rámcová obsahová náplň sa môže priebežne 

dopĺňať o  naliehavé a  neodkladné aktivity a úlohy vyplývajúce z rozvojových aktivít 

v uvedených oblastiach.  

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 47/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 8  

Prítomní:  8 

Za:    8                                  Proti:  0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 9:  

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2024 

 

Vyjadrenie: Tajomníčka komisie uviedla materiál. Návrh plánu úloh komisie na I. polrok bol 

zaslaný mailom členom komisie spolu s pozvánkou. Navrhované body plánu úloh: aktivity  

na podporu rodiny, na podporu spoločenských, kultúrnych a duchovných hodnôt; aktivity 

cirkví a občianskych organizácií v sociálnej oblasti; ekumenická spolupráca; doplňujúce 

materiály.  

 

Diskusia:  bez diskusie  

 

Záver: Komisia odporúča plán úloh komisie Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 
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Uznesenie č. 48/2023  

Komisia odporúča plán úloh komisie Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 9  

Prítomní:  8 

Za:   8                                   Proti:  0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 10:  

Náboženský turizmus (bod č. 2 z Plánu úloh na II. polrok 2023) 

 

Vyjadrenie:  Predsedajúci privítal JUDr. Lenku Vargovú Jurkovú na rokovaní komisie  

a poprosil ju o informácie k uvedenej téme. Výkonná riaditeľka prítomných informovala 

o doterajších podporených a uskutočnených projektoch, ktoré súvisia s témou náboženský 

turizmus. V rámci programu Terra Incognita bol podporený projekt „O freskách po zotmení, 

Rožňavským okruhom cez deň - Gotická cesta otvorená 2023“. Zámerom projektu bolo 

sprístupnenie siedmich kostolov. Jednou z najväčších prekážok rozvoja návštevnosti 

sakrálnych pamiatok na Gotickej ceste Gemera je komplikovaná prístupnosť kostolov  

pre bežného návštevníka. Cieľom projektu bolo vytvoriť z kostolov Štítnického okruhu 

Gotickej cesty jednu zo známych a navštevovaných atraktivít cestovného ruchu v okrese 

a zjednodušiť prístup aj pre širší okruh návštevníkov. Ďalej bol podporený projekt „Základná 

infraštruktúra pre gotický kostol v Štítniku“, ktorého cieľom bolo zlepšenie základnej 

turistickej infraštruktúry pre turistov v blízkosti kultúrnej pamiatky. Ďalej spomenula 

podporený projekt „Servis pre turistov“, vďaka ktorému bol vytvorený a vybudovaný 

oddychový bod pri Evanjelickom kostole v obci Ochtiná a poskytuje základné služby pre 

turistov. Taktiež uviedla, že aktuálne ešte prebieha výzva na predkladanie žiadostí 

o poskytnutie dotácií a účelových finančných prostriedkov z programu Terra Incognita  

na podporu cestovného ruchu na rok 2024. Termín uzávierky výzvy je 20. 11. 2023. 

 

Diskusia: V rámci diskusie vystúpili členovia Smrčo, Hrunka, ktorí riaditeľke poďakovali  

za doterajšiu odvedenú prácu v oblasti zvýšenia atraktívnosti Košického kraja a vedenie 

organizácie Košice Región Turizmus. Ďalej v diskusii vystúpila p. Teššerová, ktorá navrhla 

a dala do pozornosti v rámci tejto témy možnosť navštíviť Synagógu a Galériu Ľudovíta Felda 

v Košiciach. Člen komisie p. Sačko dal do pozornosti najmladšiu obec v Košickom kraji,  

t. j. obec Svätá Mária, ktorá v roku 2024 oslávi svoje 100. výročie. Člen komisie  

p. Mráz sa informoval aká je spolupráca v oblasti rozvoja cestovného ruchu v našom kraji 

prostredníctvom cezhraničnej spolupráce, ďalej sa informoval aký kľúč je zvolený pri výbere 

marketingovej stratégie a samotnej propagácie jednotlivých aktivít na podporu rozvoja 

cestovného ruchu. JUDr. Vargová Jurková zodpovedala na všetky položené otázky.  

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Uznesenie č. 49/2023  

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 
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Hlasovanie č. 10  

Prítomní:   8 

 

Za:  8                                     Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 11: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Vyjadrenie: Predsedajúci vyzval v tomto bode prítomných členov, aby predniesli svoje ďalšie 

návrhy, podnety a prípadné požiadavky.  

 

Diskusia: bez diskusie 

 

 

K bodu č. 12: 

Rôzne 

 

Diskusia: Predsedajúci vyzval prítomných členov, aby predniesli ďalšie diskusné témy v bode 

Rôzne. (Pozn. v tomto bode nie je možné prijímať uznesenia). 

V rámci diskusie bolo členmi navrhnuté, aby téma Náboženský turizmus bola aj budúcom 

roku plánovaná na rokovanie komisie. Člen komisie p. Smrčo, navrhol prizvať na ďalšie 

rokovania komisie p. PaedDr. Soňu Vancákovú, PhD., riaditeľku OZ Maják nádeje. Člen 

komisie p. Hrunka navrhol v budúcnosti uskutočniť po dohode s ostatnými členmi komisie 

výjazdové rokovanie komisie. Člen komisie p. Berberich pozval prítomných členov  

na 33. ročník Festivalu sakrálneho umenia, ktorého podujatia sa uskutočnia v termíne  

od 12. – 26. 11. 2023.   

 

Záver: Komisia zobrala informácie na vedomie.  

 

 

K bodu č. 13: 

Záver 

 

Podpredseda komisie Ing. Kokarda uviedol, že najbližšie rokovanie komisie sa uskutoční  

až v roku 2024.  Podľa návrhu Plánu rokovaní komisií Z KSK na I. polrok 2024 by sa 

Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky mala uskutočniť dňa 23. 01. 2024  utorok o 13.30 

hodine. Podpredseda komisie Ing. Kokarda skonštatoval, že program rokovania komisie  

bol vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť a ukončil 7. rokovanie komisie.  

 

Komisia ukončila svoje rokovanie dňa 14. 11. 2023 o 14.30 hodine. 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Miroslava Segedová  v. r. 

tajomníčka komisie 

 

 

...................................................... 

Ing. Ján Kokarda  v. r. 

podpredseda komisie 
                                                                                                                                     


